
SAL:n seurakysely

Tulokset 2023 kyselystä



Perustiedot kyselystä

• Toteutettiin sähköisenä kyselynä maalis-huhtikuussa 2023

• Kyselyyn saatiin vastauksia 80 kpl. Seuroja kaiken kaikkiaan 78 

kpl kun kahdelta seuralta tuli vastaus kahteen kertaan.

• Seurojen vastausprosentti vuonna 26 % (vastausprosentit olivat 

2020 26 % ja vuonna 2017 oli 23 %)

• Eniten vastauksia saatiin seuroilta joilla on 101-300 jäsentä (28 

kpl).

• Yksi seura ei ilmoittanut jäsenmääräänsä.

• Vastanneissa seuroissa harrastetaan kaikkia SAL:n lajeja.



Seurojen jäsenmäärät

2,6

20,8

31,236,4

18,2

1,3

Seurojen jäsenmäärän %-osuudet

Alle 10 jäsentä 10-30 jäsentä 31-100 jäsentä 101-300 jäsentä Yli 300 jäsentä ei vastausta



Vastanneet alle sadan jäsenen seurat ja lajit (34 kpl)

Seuran nimi Seuran jäsenmäärä

Ilmajoen metsästysseura alle 10

Leppävirran Ampujat (LVA) alle 10

Ampuma- ja asekeräilyseura Osuma ry 10-30

Ilmajoen ampujat 10-30

Ilomantsin Erämiehet 10-30

Lappajärven ampujat 10-30

Suomen Ampumaseura ry. 10-30

Tampereen Seudun Haulikkoampujat 10-30

Teekkariampujat Ry 10-30

Viialan Luoti r.y. 10-30

Ala-Satakunnan Ampujat ry. 31-100

Hangon Ampujat ry 31-100

Helsinge >Skyttegille  rf. 31-100

Isonkyrön Metsästys- ja Ampumaseura ry 31-100

Joensuun Ampujat 31-100

Kanteleen Metsästysyhdistys Ry 31-100

Kiteen Ampujat ry 31-100

Kiuruveden Erä- ja Urheiluampujat 31-100

Kokemäen Kerhoampujat ry 31-100

Kokkolan Urheiluampujat ry 31-100

KP-V 31-100

Kuopion Urheiluampumaseura (KUAS) ry 31-100

Lammin Ampumaseura 31-100

Lapuan Seudun Ampujat r.y. 31-100

Luumäen Ampujat ry 31-100

Nordean Ampujat ry 31-100

Petalax skytteförening rf. 31-100

Pieksämäen Seudun Ampujat ry 31-100

Raahen Ampujat ry 31-100

Simpeleen Hahlo ry 31-100

Skytteklubben Blinken 31-100

Sodankylän Tähtiampujat ry 31-100

Tampereen siluettiampujat Ry 31-100

Tampereen Urheiluampujat 31-100



Vastanneet alle 300 jäsenen seurat ja lajit 

(28 kpl)
Seuran nimi Seuran jäsenmäärä

Asikkalan Ampumaseura 101-300

Esbo Skytteförening 101-300

Haapajärven Ampumaseura ry. 101-300

Himangan metsästysseura ry 101-300

Härmän Seudun Ampujat 101-300

Jalasjärven Ampujat 101-300

Keski-Uusimaan Ampumaseura ry 101-300

Kokkolan Metsästys- ja Ampumaseura ry 101-300

Kontiolahden Urheilijat 101-300

Kotkan Ampumaseura ry 101-300

KYRKSLÄTTS SKYTTEFÖRENING 101-300

Lempäälän Ampujat ry 101-300

LOIMAAN LAUKOJAT RY 101-300

Loviisan ampumaseura ry 101-300

Längelmäen Seudun Ampujat ry 101-300

Myllykosken Ampujat r.y 101-300

Mäntsälän Kennel- ja Metsästysseura ry 101-300

Pielisen Ampujat ry 101-300

Pohjanmaa Practical ry 101-300

Range Masters ry 101-300

Riihimäen Ampumaseura 101-300

Someron Ampumaseura 101-300

Sysmän Sisu ry 101-300

Tornionseudun Ampujat Ry 101-300

Turku IPSC 101-300

Vahdon metsämiehet 101-300

Vakka-Suomen Ampujat 101-300

Vähänkyrön Metsästysseura 101-300



Vastanneet yli 300 jäsenen seurat ja lajit 

(15 kpl) sekä yksi josta ei jäsenmäärä

Seuran nimi Seuran jäsenmäärä

Heinolan Ampujat ry yli 300

jimy yli 300

Jurvan Metsästysseura Ry yli 300

Kuusankosken ampujat yli 300

Mikkelin ampujat yli 300

Nokian Seudun Ampujat r.y. yli 300

Oulun Metsästys- ja Ampumaseura ry yli 300

Pohjois-Hämeen Ampujat ry yli 300

Rauman Seudun Urheiluampujat ry yli 300

Rovaniemen Ampujat ja Metsäveikot ry yli 300

SSG yli 300

Säkylän Seudun Ampujat yli 300

Turun Seudun Ampujat ry yli 300

Vammalan Seudun Ampujat ry yli 300

Flyktskytteklubben r.f. yli 300

JSF jakobstads skytteförening



Taustaa seuroista
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Jäsenmaksut, aikuiset

• 3 kpl kertoo aikuisten jäsenmaksunsa olevan alle 30 

euroa

• 41 kpl vastauksista kertoo jäsenmaksunsa olevan 30-50 

euroa aikuisilta

• 30 kpl aikuisten jäsenmaksu on 51-70 euroa

• 4 kpl aikuisten jäsenmaksusta on 71-90 euroa

• Yhdellä seuralla aikuisten jäsenmaksu on 91-110 euron 

tasolla



Jäsenmaksut, juniorit

• 33 vastausta kertoo junioreiden jäsenmaksun alle puolet 

aikuisten jäsenmaksusta

• 20 vastausta sanoo junioreiden jäsenmaksun olevan 

puolet aikuisten jäsenmaksusta

• 9 vastausta sanoo junioreiden jäsenmaksun olevan 

enemmän kuin puolet aikuisten jäsenmaksusta

• 16 vastausta sanoo sen olevan saman kuin aikuisilla



Taustaa seuroista



Muut mahdolliset maksut

• Muut mahdolliset maksut vaihtelivat 0 eurosta muutamien 

eurojen kertamaksuihin 80 euron ampumaradan 

vuosimaksuun.

• Kurssimaksut ja ampumakoulumaksu 50-180 euroa

• Lisäksi seuraan liittymismaksuja ja välineistön 

vuokrausmaksuja

• Jäsenillä huokeammat hinnat kuin ulkopuolisilla.



Työllistäminen

• Yhdellä seuralla on työntekijöitä (kokoaikaisia ja osa-

aikaisia).

• Kaiken kaikkiaan yhdeksällä seuralla on palveluksessaan 

henkilöitä joille maksetaan palkkaa.

• 46 vastausta kertoo, etteivät he ole harkinneet työntekijän 

palkkaamista tai sille ei seurassa ole tarvetta



Osa syistä miksei ole palkattu

• Harkinnassa Keplin kesäsetelin 

hyödyntäminen. 

• Jäsenmaksutuotot eivät riitä palkan 

maksuun.

• Kustannukset. Mikä olisi tehtäväkuvaus, 

vaikea määritellä, että seura hyötyisi koko 

rahan edestä.

• Kyllä, rahoitus esteenä

• Palkkaan pitäisi saada rahoitus jostain.

• Palkkausta ei ole harkittu. Esteenä raha.

• pieni seura, pieni talous, ei tarvetta 

palkatulle työntekijälle

• Rahan puute on suurin este.

• Rahatilanne, osaajien saatavuus

• selkeästi rahapula estää

• Seuran hallinto ei ole vielä sillä tasolla, että 

palkanmaksu onnistuisi.

• Taloudellinen tilanne

• Teemme talkoilla

• Toiminnan laajuus ei tällä hetkellä 

mahdollista. Tavoite on kehittyä siihen 

suuntaan. Mm ratahankkeen avulla

• Työntekijän palkkaaminen edellyttäisi 

toiminnan ja tulojen kymmenkertaistumista.

• Vapaaehtoisia on vielä löytynyt





Kehittäminen
• Seurojen kehittämistavoitteet noudattelevat pitkälti 

edellisten kyselyiden tuloksista.

• Rataolosuhteiden kehittäminen on luonnollisesti seurojen 

tärkeimpiä kehittämisen kohteita.

• Uusina kehittämiskohteina suosituimpien vastauksien 

listaan ovat nousseet ohjatun toiminnan lisääminen ja 

viestinnän kehittäminen.

• Seurojen välisen yhteistyön lisääminen ei enää ole 

suosituimpien vastauksien listalla.





Yleisimmät tavoitteet 2023

1. Rataolosuhteiden kehittäminen (75 %)

2. Seuran jäsenmäärän kasvattaminen (50 %)

3. Ohjatun toiminnan määrän lisääminen nykyisestä (45 %)

4. Uusien ohjaajien ja valmentajien kouluttaminen (43,8 %)

5. Seuran talouden kehittäminen (41,3 %)

6. Seuratoimijoiden osaamisen kehittäminen / Seuran 

viestinnän kehittäminen (38,8 %)



Yleisimmät tavoitteet 2017 ja 2020

2017

1. Rataolosuhteiden kehittäminen (76%)

2. Seuran jäsenmäärän kasvattaminen (55 

%)

3. Uusien ohjaajien ja valmentajien 

kouluttaminen (55 %)

4. Seurojen välisen yhteistyön lisääminen 

(48 %)

5. Seuran talouden kehittäminen (44 %)

6. Seuratoimijoiden osaamisen kehittäminen 

(43 %)

2020

1. Rataolosuhteiden kehittäminen (69 %)

2. Seuran jäsenmäärän kasvattaminen (60 

%)

3. Uusien ohjaajien ja valmentajien 

kouluttaminen (45 %)

4. Seuran talouden kehittäminen (42 %)

5. Seurojen välisen yhteistyön lisääminen 

(40 %)

6. Seuratoimijoiden osaamisen kehittäminen 

(39 %)



Vastauksia suunnitelmien toteuttamiseen
• Aikataulut pyritään sopimaan puoli vuotta etukäteen.

• Aktiiviseen toimintaan osallistumisen houkuttavuuden lisäämistä ja sitä kautta loput

• Aktivoida seuranjäseniä

• Alustavia keskusteluja käyty.

• Ei mitään 

• Erilaiset avustukset

• erilaisia tapahtuma iltoja/viikonloppuja, sponsorien hankintaa

• Haemme joka vuosi avustusta ja yritämme saada lisää ihmisiä mukaan talkkopäiville.

• Houkutella uusia toimijoita mukaan.

• Ilma-aseradan sijoitus väliaikaisesti seuratalollebkolmipaikkaisena

• Jäsenistön aktivointia joillain konsteilla

• Jäsenistön motivointi yhteiseen tekemiseen

• Kaikkia kehitetään taloudellisten mahdollisuuksien mukaan

• Kaikkien ei välttämättömien menojen poistaminen.

• kasvattaa aktiivista osanottoa ja etsiä seuraamme uusia jäseniä. Seuraamme pääsee ainoastaan 

kutsuttuja jäseniä.

• Kerätä yksityistä ja hankeraha olympiaradan rakentamiseen

• Kokkolan Kaupungin kanssa on yritetty saada ampumaradan kehityssuuntaa eteenpäin eli olemme 

ehdottaneet että voimme alkaa uudeksi vuokaraliseksi radalla. Muuten ei Kokkolan raalla kehitystä 

tapahdu. Vielä ei ole Kaupunki saanut asiaa vietyä eteenpäin vaikka olemme jo vuoden sitä kovasti 

yrittäneet.

• Koulutuksen lisääminen, mahdollinen kiinteistön osto.

• Leader-hanke ulko- ja sisäampumaratojen kehittämiseksi suunnitteilla

• Lupa anomus on tekeillä kun saadaan vesiluvat kuntoon.

• Maaperätutkimus

• Melumittaukset teetetty ja kuultu paikallista ympäristöviranomaista.

• Motivoidaan henkilöstöä ja hankitaan rahaa

• Neuvottelut kunnan kanssa

• Näkyvyyden lisääminen  ja osaamisen jakaminen useammille toimijoille.

• Ohjaajakoulutusta, taloudellisen pitkäntähtäimen suunnittelu

• Olemme tehneet suunnitelman uusien nettisivujen osalta.

• Ollaan yritetty ostaa naapurilta maata, ei myy.

• Paikallismedian kanssa järjestetään jo toinen suorana striimattava kilpailu. Lisätään aktiivisesti 

somesisältöä omiin kanaviin ja mahdollisesti ostetaan mainosaikaa paikallisesta mediasta.

• Rahan anominen ja talkoot

• Rata rakenteilla 

• Rataolosuhteiden parantaminen

• rekryn tehostaminen Aalto-yliopistossa

• Saada vanhempia enemmän mukaan toimintaan. Yhteistyö kaupugin kanssa.

• Seuran kehityshanke suunnitelmissa käynnistää vuoden 2023 lopulla.

• Seurayhteistyö naapuriseuroihin

• Seurayhteistyötä selvitellään.

• Sponsoreiden etsintää ja viestinnän lisäämistä

• Sponsoroinnin etsiminen

• Suorituspaikat kuntoon. Toiminnan laadullinen kehittäminen. Uudet kohderyhmät.

• Suunnitteilla useampi kisatapahtuma, seuran ilma-aseradan tauluvalojen päivittäminen, ampumakoulujen 

järjestäminen ilma-aseilla syksy 2023.

• Suunnitteilla.

• Suunnittelemme uutta rataa ja kehitämme olemassa olevien ratasääntöjä yhteistyössä Kaupungin kanssa.

• Säästämistä kuluista, harjoituskertojen maksujen nosto + muut tulonlähteet.

• Talkoilla ja seuraamalla, mitä ympärillä tapahtuu ja niiden hyödyntäminen

• talkoita

• Talkoita joista seura voisi saada tuottoa

• Talkootyön kautta.

• Toiminta avustukset ja uusia aktiiveja

• Tällä hetkellä menossa ratahanke, ulkoratojen siirtäminen

• Uuden lainan ottaminen ja kilpailujen järjestämisiä

• Uusien jäsenien hankinta 

• uusien jäsenten aktivointi?

• Viestintää ja aktiivista osallistamista

• Vähän kerralla eteenpäin

• Yhteistyö radan muiden käyttäjien kanssa (reserviläiset ja metsästysseura) sekä lähiseutujen kanssa 

yhteistyö

• Ympäristölupa- ja lyijyasiat on saatava järjestymään.kseenkseen

• Ympäristölupa on uusittavana ja sisärataa aiotaan laajentaa.

• Yritetään houkutella ampumakoululaisten vanhempia mukaan toimintaan esim. vapaan pääsyn 

ratatapahtumalla.



Palaute ja pitkäntähtäimen suunnitelma

• Iso osa seuroista ei kysy jäsenistöltään palautetta (45 %)

• Kolmannes seuroista on kiinnostunut jäsenkyselyn 

toteuttamisesta (28,7 %)

• Iso osa seuroista ei ole tehnyt seuralleen strategiaa (47,5 

%)

• Strategia on tehty kolmannekselle seuroista (32,5 %) ja 

osa on kiinnostunut sen tekemisestä (20 %)







Vertailut aiempaan

• Seurat kysyvät vähemmän palautetta jäsenistöltään mutta 

niillä on enemmän pitkän tähtäimen suunnitelmia kuin 3 

vuotta sitten:



Yhteistyö

• Ratojen yhteiskäyttö (57,7 %) ja kilpailuiden järjestelyt 

(47,4 %) korostuvat yhteistyömuotoina muiden seurojen 

kanssa



Valmentajuus ja kiittäminen

• Suurin osa seuroista ei maksa 

valmentajille palkkaa (79 %)

• Vastauksissa heijastuu myös 

haasteet löytää valmentajia, 

koulutusta sekä kustannukset

• Toimijoiden kiittämisessä 

korostuvat ansiomerkit ja 

julkiset kiitokset (29,7 %)
79%

17%

3%
1%

Väite: Maksamme valmentajille palkkaa

Täysin eri mieltä Jokseenkin eri mieltä

Jokseenkin samaa mieltä Täysin samaa mieltä



Mitkä ovat tulevaisuuden suunnitelmat seurassanne 

valmennuksen ja valmentajuuden kehittämiseksi ja millaisia 

panostuksia olette sitä varten valmiita tekemään?

Haluamme lisätä seuran valmentajien määrää

Vahvistamme nykyisten valmentajien osaamista kouluttamalla heitä edelleen

Teemme yhteistyötä lähialueen muiden ampumaseurojen tai muun lajin
seurojen kanssa valmennusosaamisen kasvattamiseksi

Lisäämme seuran valmennusryhmien määrää

Kehitämme valmentajuuden arvostusta seuran omassa viestinnässä

Kannustamme aktiivisesti uusia ihmisiä valmentajan polulle

Pyrimme rekrytoimaan junioriampujien vanhempia valmentajakoulutukseen

Maksamme valmentajille palkkaa

Haemme opetus- ja kulttuuriministeriön Seuratoiminnan kehittämistukea
(Seuratuki)

Haemme seuran kotikunnalta koulutustukea

Täysin eri mieltä Jokseenki eri mieltä Jokseenkin samaa mieltä Täysin samaa mieltä



Vapaa sana valmentajuuden kehittämisestä
• Ei ole juurikaan ollut halukkuutta

• Emme ole aikeissa hankkia valmentajia

• Emme ole onnistuneet saamaan nuoria harrastuksen pariin ja 

tätä kautta houkuteltua heidän vanhempiaan valmennuksen 

polulle. 

• Jos ei ole tarpeeksi junioreita, niin ei myöskään valmentajia 

kiinosta. Eli ongelma on seuraava: ei saada junioreita koska ei 

ole valmentajia, ja ei saada valmentajia koska meillä ei ole 

tarpeeksi junioreita.

• Jos vain joku haluaisi lähteä kouluttautumaan.

• kiinnostuneita ei vaan ole

• Koulutus ei ratkaise mitään pks alueella tarvitsemme lisää 

vapaaehtoisia

• Meillä ei ole tarvetta varsinaisille valmentajille ko. sanan 

merkityksessä. Meillä on useita kokeneita ja taitavia ampujia, 

jotka pystyvät saamaan aloittelevat ja kokeneemmatkin 

harrastajat eteenpän.

• Nuorten ohjaaja kurssit ilma-aseilla

• Ohjaus- ja valmennustyöhön vaaditaan sitoutumista. Nyt liian 

pieni joukko on tähän sitoutunut.

• Olemme mukana monilajisenampumaurheilukoulun pilotissa, 

varsinaisen lajirhmän ulkopuolella. 

• Olemme voimakkaasti harrastajarata.Valmentamisen korvaa 

opastaminen ja ohjaus

• Practical valmentajien löytyminen tuntuu olevan salatiedettä. 

SAL toimesta valmentaja koulutus tiedottaminen ala-arvoista.

• Pyritään saamaan nuoria valmentajia enemmän esim. 

ampumakouluun.

• Raha ja situotuneiden ihmisten määrä rajoittaa

• Seurassa ei arvosteta kehitystä :(

• Toiminta Suomessa ei ole koordinoitua, ei seurana tunnisteta 

millaisia valmentajia on käytössä ja mitä meidän kannattaisi 

kehittää.

• Tuomaritoiminnan kautta omaehtoinen  kehittäminen on 

suotavaa ja kannustamme siihen.

• Valmentajia ei ole eikä siihen halukkaita

• Valmentajia hankala löytää eikä raha riitä palkkaamiseen

• Vapaaehtoisista on pulaa. Rahaa tarvis saada

• Yhdistyksellä ei ole omia valmentajia. Yhdistyksen jäsenet ovat 

jäseninä monissa muissa ampumaseuroissa.





Uudet jäsenet seuraan

• Suurimmassa osassa seuroissa uusien toimijoiden 

etsiminen ei ole suunnitelmallista (64,1 %)

• Parhaimpina keinoina saada uusia jäseniä ovat:

Seuran omien ampujien menestys ja näkyvyys (48,7 %),

Omat alkeiskurssit (43,3 %),

Yhteistyö lähialueen metsästysseuran tai muun lajin seuran 

kanssa (42,2 %) ja

Koululaisryhmien tutustumiset (40,8 %)





Vertailu aiempaan kyselyyn

• Suunnitelmallisuus uusien toimijoiden rekrytointiin ei ole 

suuremmin muuttunut kolmessa vuodessa:





Vastuullinen toimintaympäristö
• Isolla osalla seuroista ei ole käytössään toimintamallia epäasiallisen 

toiminnan ennaltaehkäisyyn (65,8 %)

• Yhdenvertaisuus- ja tasa-arvosuunnitelmaa ei ole vielä käytössä isolla osalla 

seuroista (83,8 %) mutta sen on kiinnostunut hankkimaan osa (11,3 %)

• 62,7 % vastanneista ei ollut kiinnostunut, 26,7 % oli ehkä kiinnostunut ja 10,7 

% oli kiinnostunut hankkimaan luonnonhoitosuunnitelman

• Seurojen hallituksien keski-ikä on n. 50 v. ja naisten osuus hallituksen 

jäsenistä vaihtelee 0-60 %

• Seurojen sääntöjä on pääsääntöisesti päivitetty 2010 luvulla mutta vaihtelu 

on suurta

• Uudet jäsenet ja turvallisuus varmistetaan pääsääntöisesti kertomalla seuran 

toimintamalleista





Vertailu aiempaan kyselyyn

• Toimintamalleja epäasiallisen käytöksen puuttumiseen 

löytyy seuroista enemmän kuin kolme vuotta sitten:









Millaisia toimenpiteitä teette ympäristövastuun / 

ekologisten ratkaisujen osalta?
• 100% luotien keruu radoilla

• Ei minkäänlaisia

• Ekokompassi-ohjelmassa mukana oleminen koko 

seuratoiminnan osalta

• Emme mitään (ei omaa ampumarataa).

• Hankittu elektroniset taululaitteet, vähentää tauluista tulevaa 

jätettä.

• Huolehdimme jätehuollosta.

• Huolehditaan luotijätteestä

• Huomioidaan ratasuunnittelussa

• Ilma-aseradalla luotien keräys

• Jätehuolto järjestetty ja lyijynkeruuvallien rakennus kesken.

• Jätelajittelu. Seuralla ei tällä hetkellä ole ulkoratoja.

• Jätteiden lajittelu

• Jätteiden lajittelu sekä siivouskökät useamman kerran vuodessa

• Kaikki kierrätettäväksi kelpaava kierrätetään.

• kaikki mihin tietämys riittää

• Kierrätys

• kierrätys

• Kierrätys (hylsyt, lyijyt ym.)

• Kierrätys ja lyijyjätteen asianmukainen käsittely

• Kierrätämme ja lajittelemme. Hallinnossa kaikki on sähköistä ja 

vältämme turhaa tulostamista.

• Kierrätämme jätteemme

• Kierrätämme jätteet, käytämme luotiloukkuja.

• Kokoajan enemmän kun mitä ympäristölupa vaatii. 

esim.luotiloukkuratkaisut yms.

• Lyijyt kerätään talteen. Jätteet kierrätetään. Ulkoradalle ollaan 

hakemassa ympäristölupaa.

• Maaperätutkimus

• materiaalin kierrätys

• Materiaalin kierrätys 

• Niin laaja kysymys ettei pysty yhdellä lauseella kertoin. 

Ympäristöluvat kokonaisuutena on viennyt toista sataatuhatta 

seuran rahoista joten kyllä tässä yritetty olla 

ympäristövastuullisia



Millaisia toimenpiteitä teette ympäristövastuun / 

ekologisten ratkaisujen osalta?
• Noudatamme ampumaratojen ohjeita ja sääntöjä. Siirtyminen ei-

lyijyllisiin vaihtoehtoihin.

• noudatamme ratojen käyttö sääntöjen mukaan

• Noudatamme ympäristöluvan velvoitteita

• oikeanlainen kierrätys

• Olemme tekemässä lyijykieltoa.

• Osassa materiaaleja on kierrätystä. Otamme vastaan puhdasta 

maata, joka edistää seudullista kiertotaloutta.

• Puhdistustöitä radalla, kaupungin työmailta ajetaan maa-ainesta 

radan kunnostamiseen

• PV radalla PV ympäristöluvan mukainen toiminta

• På vissa utebanor har vi fått kulfångare. Vi har fixat utebanorna

så att vi fått ett nytt miljötillstånd. 

• Radan perusparannus ympäristöluvan saamiseksi

• Radan siisteydestä ei tingitä

• Ratakeskusteluita

• Ratojen suojaus ja toiminta ympäristöluvan mukaisesti

• Seuraamme lainsäädäntöä

• Siivoamme radan

• Siivotaan omat jälkemme ja pidämme homman kunnossa 

kaikilta osin

• Taululaitteissa luotiloukut, ilma-aseradalla jätteiden lajittelu.

• Teemme seuraavan 20 vuoden aikana Ampumaradan 

täydellisen uusinnan .

• Teemme vuosittain ympäristöraportin kaupungille.

• toiminta ympäristölupaehtojen mukaisesti

• Ulkoradoilla on uudistuksia ympäristölupavsatimuksia

tiukemmilla kriteereillä

• Yhteistyö kaupungin ympäristösihteerin kanssa

• Yhteistyö viranomaisen kanssa

• Ympäristölupa

• Ympäristölupa nyt 1., luotiloukut sisä- ja ulkoradoilla jne

• Ympäristöluvan mukaan.

• Ympäristöluvan mukainen toiminta.

• Ympäristöluvan mukaiset toimenpiteet sekä 

ympäristönsuojelullisten asioiden ennakoiva huomiointi 

toiminnassa ja sen suunnittelussa

• Ympäristöluvan puitteissa mennään.

• Ympäristöluvan täyttävät uudet suorituspaikat





Toimintamallit
• Seurahenki ja yhteisöllisyys (62 %), olosuhteet (44,3 %) ja 

uusien toimijoiden matalan kynnyksen mukaan tulo sekä 

aktiiviset talkoolaiset (38 %) ovat seurojen mainitsemia 

myönteisiä puolia.

• Seuran hyvä ilmapiiri ja yleinen asenne ampumaurheiluun 

lisäävät lajin houkuttelevuutta vastauksien perusteella.

• Myös lajin medianäkyvyys lisää houkuttelevuutta

• Ohjaajien osaaminen, koulutus ja valmiit opetusmateriaalit 

nähdään seuroille tärkeinä urheilijoiden kehittämisessä. 

Näiden laatu koetaan melko hyväksi.



Mitä muut seurat voisivat oppia teiltä? Kerro seuranne hyvistä ja toimivista 

omista käytännöistä.
• Avoimmuus. Seuraan on helppo tulla ja kaikki otetaan samanarvoisina 

huomioon.

• Avoimmuutta ja positiivista ilmapiiriä

• Avoimuus

• Että pienenä seurana voi tehdä paljon jos on tarpeeks motivoitunut 

jengi kasassa.

• Halu pitää laji hengissä yhteistyöllä. Erinomainen ulkoampumarata 

lähellä keskustaa.

• Haulikkopuoli eritoten sportting on vahvuus meillä

• Hyvien kilpailujen järjestäminen.

• Hyvä ja monipuolinen suhdetoiminta. Pitkän aikavälin 

suunnitelmallinen toiminta. 

• Hyvän yhteishengen

• Joustava toimintamalli, jossa asiat etenevät nopeasti ja avoimesti.

• Järjestämme talvikaudella loka-maaliskuun ajan ilma-aseammuntaan 

tutustumismahdollisuuden seuraan kuulumattomille henkilöille 

keskiviikkoisin klo 18.00-20.00 jolloin radalla on kaksi seuramme 

ohjaajaa/valvojaa paikalla ohjaamassa ja kertomassa lajista.

• Koska otamme jäseniä ainoastaan kutsumalla niin voimme varmistaa 

yhteistyön ja sitoutumisen

• Koululaisryhmät ammuntakokeilut , yritysten ammuntatapahtumat , 

oppilaitosyhteistyö

• Laadukkaat radat ja kilpailujärjestelyt

• Lajien välinen yhteistyö on meillä melko hyvä

• Matalan kynnyksen ammunta ja Akat ampuu-päivät

• Meillä on hyvä  porukka joka noudattaa sääntöjä ja ohjeita.

• Meillä saattaisi olla enemmän opittavaa muilta.

• "Nolla toleranssi lajien väliselle ikävälle arvostelulle. Seurana 

korostetaan lajienvälistä tasa-arvoa ja tehdään kaikille uusille jäsenille 

selväksi, ettei toisten lajien ja urheilijoiden/harrastajien ikävämielinen 

arvostelu ole hyväksyttävää.Surullista katsoa lähiseurojen toimintaa 

missä hyväksytään toisten ampumalajien halveksiminen ja ala-

arvoinen käytös muun kuin oman lajin ampujia kohtaan. Ehkä suurin 

asenneongelma on ruuti- ja ilma-aseampujien välillä. "

• Nuoret pitävät ulkomaanmatkoista ja vaihtuvista tapahtumista. 

• Osaava porukka.

• Pieni yhdenlajin seura, joka toimii aktiivisesti.

• Ratojen siistinä pitäminen on jokaisen jaoston tehtävä.

• Somenäkyvyys ja tulosten nopea julkaiseminen.

• Turvallisuus, uusien opettaminen ja ohjaaminen. Lajin hienouksiin.

• Vaikeiden ongelmien rohkea ratkaiseminen tekemällä kovia päätöksiä

• Vierasampujia on käyttäjistä lähes 70%. Meille on helppo tulla ja 

viihtyä. Kaikki ovat tervetulleita





Millaiset toimenpiteet lisäisivät mielestänne 

ampumaurheilun houkuttelevuutta?

Kilpailujen kehittäminen katsojaystävällisempään suuntaan

Kilpailujen osallistumiskynnyksen madaltaminen (esim. harrastajaluokat)

Alueellisesti johdetut koulukiertueet

Ampumaurheilun markkinoiminen koko perheen yhteisenä harrastuksena

Seuran hyvä ilmapiiri ja yhteisöllisyys

Yleiseen asenneilmapiiriin vaikuttaminen harrastajien toimesta, esim. omasta
harrastuksesta positiivisesti ja avoimesti kertomalla

Aktiivinen sisällön tuottaminen sosiaaliseen mediaan harjoituksista tai kisoista

TV-näkyvyys tärkeimmistä kansainvälisistä ja SM-tason kisoista

Nettistriimi tärkeimmistä SM-tason kisoista

Medianäkyvyyden lisääminen paikallislehdissä

Medianäkyvyyden lisääminen valtakunnallisissa lehdissä

Täysin eri mieltä Jokseenkin eri mieltä Jokseenkin samaa mieltä Täysin samaa mieltä









Vapaa sana tästä kokonaisuudesta
• Emme aktiivisesti hae uusia jäseniä. Muutenkin jäsenseula on tiukka

• Ihan ok, jos näillä viimeeksi mainituilla voidaan vaikuttaa yleiseen asenteeseen ja jopa lainsäädäntöön, 

jotta ampumaurheilu olisi arvostetumpaa ja aloittaminen ruutiaseilla helpompaa kuin nykyisin. Aivan 

kuin jalkapallon, jääkiekon tms muun urheilun aloittaminen.

• Isompaa näkyvyyttä tarvitaan lajille

• Laadukas tv-markkinointi on seuroille kohtuuttoman kallista

• Näkyvyyttä ampumaurheilun puolesta ja väärien käsityksen oikomista siitä mitä "ampuminen" on

• Paljon on vielä tehtävää. Strategia 2023-2028 on tehty.

• Raha on aika hyvä motivaatio kilpailla. Italiassa on ollut kahdesti viikossa monilla radoilla rahapalkinto 

kilpailuja ainakin haulikossa.

• SAL:lta toivoisi enemmän ripeyttä tulosten julkaisemiseen nettisivuilla ja syötteen antamiseta medialle. 

Lisäksi tasapuolinen kohtelua lajien kesken. 

• Seuramme on perustettu 1984 ja jäsenten valinta on onnistunut, koska meitä on vain14 henkilöä ei 

meillä ole mahdollisuuksia kouluttaa junioreita tai uusia jäseniä. Koska ammunta tapahtuu PV:n radoilla 

emme pysty ottamaan vieraita radoille



Liiton palvelut

• Liiton tärkeimmiksi arvoiksi nostetaan vastauksissa:

turvallisuus (60 %),

avoimuus ja läpinäkyvyys (57,7 %) ja

vastuullisuus (39,7 %)

• Tärkeimmiksi toimenpiteiksi nostetaan:

Ampumarataverkoston turvaaminen (67,9 %)

Nuorten saaminen lajin pariin (65,4 %)



Arvioi seuraavien liiton palvelujen tärkeyttä 

seuralle

Tuplaturva-vakuutus seuroille (seuran vastuuvakuutus ja vapaaehtoisten…

Teosto- ja Gramex-sopimus (musiikin julkinen esittäminen esim.…

Urheiluampuja-lehti

Verkkokauppa (mm. painetut sääntökirjat ja oppaat, tulkit, kirjallisuus,…

Edunvalvonta- ja kehitystyö mm. ympäristö- ja rata-asioissa

Jäsenrekisteri seurakäyttöön

Ampumakoulukonsepti

Lisenssi ja lisenssivakuutus

Ohjaaja- ja valmentajakoulutus

Tuomarikoulutus

Kansainvälinen kilpailutoiminta

Oman alueesi järjestämä toiminta

Täysin tarpeeton Melko tarpeeton Melko tarpeellinen Erittäin tarpeellinen En tunne palvelua



Arvioi seuraavien liiton palvelujen nykyistä 

laatua

Tuplaturva-vakuutus seuroille (seuran vastuuvakuutus ja vapaaehtoisten…

Teosto- ja Gramex-sopimus

Urheiluampuja-lehti

Verkkokauppa (mm. painetut sääntökirjat ja oppaat, tulkit, kirjallisuus,…

Edunvalvonta- ja kehitystyö mm. ympäristö- ja rata-asioissa

Jäsenrekisteri seurakäyttöön

Ampumakoulukonsepti

Lisenssi ja lisenssivakuutus

Ohjaaja- ja valmentajakoulutus

Tuomarikoulutus

Kansainvälinen kilpailutoiminta

Oman alueesi järjestämä toiminta

Erittäin huono Melko huono Melko hyvä Erittäin hyvä En tunne palvelua



Vertailuksi edellisen kyselyn vastaukset 

liiton palveluiden tärkeyteen ja laatuun





Vertailu aiempaan kyselyyn
• Vastuullisuus ei ollut kolme vuotta sitten vielä yhtä isossa arvossa kuin tämän 

vuoden kyselyssä, vastaavasti viihtyvyyden arvostus on laskenut kolmen 

vuoden takaisesta

65%

45%

45%

33%

29%

29%

26%

20%

13%

1%

0% 10% 20% 30% 40% 50% 60% 70%

Turvallisuus

Viihtyvyys

Avoimuus ja läpinäkyvyys

Vastuullisuus

Eettisesti kestävä ja puhdas urheilu

Tasa-arvo ja yhdenvertaisuus

Ilo

Yhteistyöhakuisuus

Ympäristön huomioiminen

Muu, mikä





Vapaa sana painopisteistä ja arvoista
• Ampumaradat osaksi kriittistä infraa

• Ampumaratojen tilanne practical ammunnan mahdollistamiskei paremmin

• Ampumaurheilun imagon kohottaminen ja näkyvyyden parantaminen.

• Ampumaurheilun statuksen vaaliminen ja kasvattaminen on eritään tärkeä 

seikka.

• "Arvoissa yhtenä lisäksi on tasavertaisuus ilman muuta. Mutta koen sen osana 

vastuullisuutta, eli vastuullisena toimijana kohtelemme kaikkia tasavertaisesti. 

Painopisteitä tulisi olla useampia. Erityisesti on parannettava positiivista kuvaa 

ampumaurheilulle. Lisäksi seurojen toimintaa helpottavia oikeita sovelluksia tulisi 

tuottaa, ei missään mielessä suomisport.fi kaltaista lähestymistä ja lisätyötä 

seuroille."

• digitalisaatio; Kiti pitäisi muuttaa kilpailujärjestelmäksi; kaikki kilpailun 

anomisesta, kilpailukutsuun ja kilpailijoiden ilmoittautumiseen ja tulospalveluun 

samaan järjestelmään. Järjestelmä pitäisi rakentaa helppokäyttöiseksi niin että 

voitaisi ottaa käyttöön kaikissa ja kaikentasoisissa kilpailuissa.

• Harrastajia on paljon ja vain harvat kokonaismassasta menestyvät. Mielestämme 

ammuntaa tulisi kehittää yleisellä tasolla ja turvata mahdollisimman monen 

harrastaminen. Huippu-urheilijat eivät saisi viedä €-määräisestä potista liikaa. 

Harjoitus- ja kilpailumatkat voisivat olla kaikille omakustanteisia.

• Harrastusta pitää ehdottomasti kannattaa , sen pitää olla kehittävää ja 

vastuullista. Ampumaurheilun ja ratojen turvaaminen on oltava korkealla 

prioriteetillä. EU:n säännöksiä pitää pystyä blokkaamaan ja poistaa typeriä 

sääntöjä ja rajoituksia. Aselakien muuttaminen nykyisellä tavalla ei 

ampumaharrastus tule menestymään pitkään. Kattojärjestöjen pitää ottaa 

tiukempi kanta kun lakeja muutellaan ja tiukennetaan , nykyinen trendi tulee 

lopettamaan ammuntaharrastuksen. Säännöt ja lait pitää olla mutta niiden pitäisi 

tukea eri instanssien harrastusta ja kuten aikaisemmin ainakin kerran SAL antoi 

erilaisen tuen uudelle laille ja metsästäjien kantaa ei otettu huomioon eli SAL ja 

kaikki ammuntaan liittyvät asiat metsästysseurat jne. pitäisi saada 

yhteistoimintaan. 

• Ilman ratoja ei ole ammuntaa

• Liiton tehtävä on hoitaa kansallisella ja kv-tasolla ampumaurheilu asioita.

• Miksi kukaan harrastaisi ampumaurheilua? "Ampuminen" todella huonossa 

maineessa. Positiivista näkyvyyttä ei ole. Imagoarvo on nolla.

• Nuoria pitää saada mukaan. Matalan kynnyksen harrastamisesta lähtee kaikki 

liikkeelle! Ampumaharrastuksen pitää olla kivaa ja hauskaa. Alku vaatii 

innostuksen ja siitä harrastusta voidaan sitten lähteä kehittämään eteenpäin.

• Nuorissa on ampumaurheilun tulevaisuus.

• On tärkeää että ruotsinkieliset seurat saavat olla mukana kehityksessä ja että 

järjestetään ruotsiksi kursseja, perehtymistä ym. 

• Suomisportin käyttöön-otto laskee tulevaisuudessa jäsenmäärän noin puoleen , 

eri digitalisaatio ei toimi sillä kohtaan

• Tuntuu että poliisi yrittää lopettaa koko lain, siihen tarvitaan edunvalvontaa 

enemmän. En ole käsittääkseni nähnyt yhtäkään kannanottoa jatkuvasti 

huonontuneisiin aseharrastajien tilanteisiin.

• Valmentaja / ohjaajakoulutus järjestelmä on ehdottomasti saatava käyttöön. 

Eritason valmentajakoulutuksen luokitukset käyttöön ja alimpien tasojen sisällöt 

ja kurssin kulut sellaiselle tasolle, että sinne voidaan lähettää ihan jokainen 

ohjaamisesta kiinnostunut ampuja, eikä se jää kustannuksista kiinni.

• Vapaaehtoistoiminta on kriisissä ja sen korvaamiseen tarvitaan täysin uusia 

tapoja toimia. Uusien osaavien vastuuhenkilöiden löytäminen nykyisiin 

organisaatioihin on lähes mahdotonta



Mitä sellaisia uusia palveluja, joita nykyään ei ole, seuranne 

tarvitsisi liitolta tai muulta taholta?
• En koe Liiton toimivan ampumaseurojen hyväksi. Emme juurkikaan

hyödy tarjottavista palveluista. Lisäksi maksamme Liitolle jokaisesta 

jäsenestä 26 euroa ja he eivät edes saa lehteä, jo heillä ei ole 

SporttiID:tä. Melko surkeaa pakottamista.

• Enemmän koulutuksia ruoitsiksi kansallisesti ja paikallisesti.

• Esim. Uusille ampujille ja ampujan aluille opas videoita miten pääset 

alkuun. Youtubesta ei juurikaan löydy mitään Suomen 

ampumaurheilusta. Liiton sivuilla olevat videot ovat Aatamin aikaiset. 

Tietenkin Urheilijan polun vaiheet, ja niihin esimerkkejä mitä voi 

hyödyntää omassa treenaamisesta. Ei kyseessä ole pelkkä lajitreeni 

vaan paljon muustakin. 

• "Kaikki se toiminta, joka auttaa seuraa, eikä lisää seuran esim

sihteerin työmäärää, koska tekijöitä ei ole, harrastajia radoille vielä 

löytyy.Tämä Suomisport nyt taas, sihteerinä olen ihan kiinni koko 

ajan, kun joku soittaa tai viestii, lähettää vääriä Id -numeroita, pitää 

kirjoittaa ja tehdä tilausta varten luetteloa lehden tilaajista yms. Miksei 

lehti tule niille, joille se on tullut jäsenyyden myötä jo aiemminkin. Jos 

jotakin muuttaa liitossa, pitää siihen varata resurssi, eikä pukata 

jollekin, jolla muutoinkin on kädet täynnä hommia. No, kohta ikä 

hoitaa tämänkin asian ja joku toinen tuskailee näiden kanssa."

• Liiton toiminnan eittelyä seuroile ns. jalkautumista seuroihin. 

Esikuvien esittäytymistä nuorille ampujille.

• Nuorten vakuutuksissa omavastuu pitäisi olla AINA 0€ myös esine 

vahingoissa!

• Seuran tukimahdollisuudet.

• Taloudellista tukea eli rahaa

• Tuki ympäristölupa asioissa

• Tuomarikoulutus toimii jaoston kautta. Taustamusiikki tulee aseista ja 

on teosto vapaata

• Tällä hetkellä ei ole tarvetta liiton tai jonkun muun instanssin 

palveluihin

• Valmentajapankki. Erilajiliitoilla on käytössä kootusti paikka missä voi 

tarjota valmennuspalveluita seuroille tai seurat voivat etsiä 

valmentajia.



Mainitse 1-3 keskeisintä asiaa liiton ja seurojen välisen 

yhteistyön kehittämiseksi? (tummennetut kohdat toistuvat)
• 1. Valmennustilaisuuksia lisää esim. aluetasolle. 2. 

Seuratoimijat samalla myös aktiiviampujia, 

seuratyöhön käytettävä aika rajallista, tähän tukea 

liitolta. 3. Ampumarataverkosto ei saa enään

supistua.

• Alueiden roolin kehittäminen, valmennuksen 

parantaminen, liiton hankkeiden läpinäkyvyys

• Alueiden tasa-arvo joka lajissa

• Aluetoiminnan säilyttäminen ja tehtävien lisääminen 

esim tehoryhmätoiminnalla

• Asialliset vastaukset epäkohtiin ja puutteisiin 

puuttuvat täysin

• Avoin keskusteluyhteys seurojen ja liiton välillä.

• Helppo lähestyminen puolin ja toisin, liiton ymmärrys 

pieniä seuroja kohtaan, jossa on paljon ikääntyviä 

jäseniä.

• Helppokäyttöisyys kaikissa toiminnoissa

• Koulutus, kilpailutoiminta ja media

• Liiton budjetin (jäsen&lisenssimaksuista kertyvän 

osuuden) tulisi kuvastaa 1:1 lajien harrastajamäärien 

(maksujen nettomäärien) suhteita. 

• Liiton edustajien jalkautuminen kohtaamaan 

maakuntien edustajia maakunnissa.

• Liiton on kuunneltava seuroja sen sijaan että se 

sanelee mitä seurojen kuuluu tehdä. Liiton tulisi 

kehittää digitaalisia palveluita parantamaan 

vapaaehtoisten töitä, ei lisäten niitä. Liiton tulisi 

miettiä maksupolitiikkaa ja mitä sillä saa, jotta seurat 

ei maksa pelkästään lisätyöstä.

• Liiton pitää "jalkautua" enemmän seuroihin. Seurojen 

arki,pitää tuntea jotta niitä voi edustaa ja auttaa.

• Liiton toimihenkilöiden jalkautuminen seuroihin.

• "Liiton väen pitäs palata jalkautuun alueiden ja 

seurojen tapahtumiin.Vähentää seuraväen 

tekemistä liitolle,seuran omissa hommissakin on jo 

tekemistä. Suunta näyttää olevan se että toimiston 

hommia sysätään kentällle yhä enemmän."

• Mielestäni toimii hyvä ja apua saa tarvittaessa hyvi, 

Jos pystytään jatkamaan samaan malliin niin hyvä 

asia.

• Nuoria lisää, liiton käynnit kouluilla ja Panostetaan 

nuoriin

• Pientenkin seurojen pitäisi saada jotain konkreettista 

Liitolta sitä 26 euroa vastaan. 

• Suomisportin kehittäminen toimivaksi seurojen 

jäsenrekisterin ja laskutuksen tarpeisiin

• "Tarjota ruotsiksi palveluitaPuolustaa pieniä seuroja ja 

turvata heidän olemassaoloaNuorten saaminen 

mukaan"

• Tasapuolisuus kaikkien lajien kesken ( valmennus, 

materiaalit, leiritys), seurojen toiminnasta 

organisoidumpaa, liitto lähemmäksi käyttäjää

• tiedottaminen, yhteistyö ja avoimmuus

• Tiedotus, koulutus, ympäristöolosuhteet

• Tukea ympäristöasioissa tarvittaisiin.

• Tuki alueelta on seuralle tärkeämpää kuin liiton tuki. 

Alueen toimijoilta on helppo kysyä asioita esim. 

valmennukseen, varusteiden hankintaan, sääntöihin 

yms.

• Uskon että seuroilla on tällä hetkellä kuva liitosta, että 

jos kuuluu liittoon joutuu tekemään kauhean määrän 

työtä. Eikä välttämättä seurana siitä hyödy. Vastaus 

pitäisi liitolta saada seura ongelmiin.

• Valmentaja / ohjaajakoulutus järjestelmä on 

ehdottomasti saatava käyttöön. Eritason 

valmentajakoulutuksen luokitukset käyttöön ja 

alimpien tasojen sisällöt ja kurssin kulut sellaiselle 

tasolle, että sinne voidaan lähettää ihan jokainen 

ohjaamisesta kiinnostunut ampuja, eikä se jää 

kustannuksista kiinni.

• viestintä

• Viestintä, ympäristölupatyö ja koulutus

• Ympäristölupa asiat ja niihin liiton puolelta 

ehdottomasti enemmän väkeä





Mainitse 1-3 keskeisintä asiaa aluejaostojen toiminnan kehittämiseksi? 
(tummennetut kohdat toistuvat)

• Alueellisen yhteistyön kehittäminen sekä kannustaminen yhdessä 

tekemiseen. Alueen kilpailutoiminnan kokonaisvaltainen koordinointi. 

• Aluejaoksen tulisi olla aktiivinen, ei pelkkä titteli 

• Aluejaosto keskittyy UIT-lajeihin. Tällä en tarkoita sitä että alueita ei tarvita vaan 

koko organisaatio kaavion muuttamista lajikirjon mukaiseksi.

• Aluejaoston merkitystä ja tarpeellisuutta kannattaa tarkistaa. Voisiko toiminnan 

organisoida jotenkin toisin?

• Aluejaostoon palkattua väkeä mukaan.

• Aluejaostossa tulisi ottaa paremmin huomioon, että siellä on edustajia 

tasapuolisesti eri alueen joka reunalta. Nyt toiminta keskittyy vain yhden 

maakunnan alueelle, eikä siellä ole tasapuolista toimintaa tai edes näkemystä 

miten aluejaoston pitäisi toimia. Tuijotetaan vain omaan napaan.

• Aluejaostot ovat eriarvoisessa asemassa suomessa, johtuen eri tilanteesta eri 

alueilla. Voisiko aluetoimintaa kehittää nykyisestä järjestelmästä niin, että siellä 

missä sitä tarvetta on, sitä olisi mutta alueilla joilla ei aluetoimintaa ole, asia 

koetaan ylimääräisenä taakkana.

• Ampumarataverkoston turvaaminen. 

• Asioiden kokonaisvaltaisempi huomoiminen alueen harrrastajien näkökulmasta

• Avointen kilpailujen hakemisen aluejaostoille. Nuorten kilpailijoiden kannustaminen 

ja palkitseminen. Tuomaritoiminnan kehittäminen.

• Emme edes tiedä mitä aluejaostot tekevät! Vuosikokouskutsu tulee - ei muuta.

• En osaa sanoa. Hämeessä nyt on ollut hiljaista. Ehkä Pirkanmaan tulisi olla oma 

aluepiirinsä?

• Enemmän huomioita alueiden tilanteisiin

• Joko alueet toimii ja näkyy kunnolla tai sitten niitä ei tarvita yhtään mihinkään. 

Alueen henkilöt pitäisi valita osaamisen ja sitoutumisen mukaan. Pelkkä nimellinen 

osallistuminen toimintaan tai "titteleiden haku" ei auta ketään. Aivan turhaa ajan ja 

rahan tuhlaamista jos homma ei toimi!!!

• Kilpailutoimintaan liittyvä yhteistyö.

• Koulutuksen lisääminen, yhteistyö paneelit tiedottaminen taphtumistap

• Liitolta tukea alueille nuorisotoiminnan tukemiseen, leiritykseen ja 

ampumakoulutoiminnan tehostamiseen. Alueet voisivat kokonaisuudessaan 

tehostaa seurojen kanssa tehtävää yhteistyötä ja valmennusta. 

• Mitähän aluejaosto mahtaa tehdä, kun siitä ei kuulu mitään muuta kuin kevät- ja 

syyskokouskutsut, jossa ei pakollisten asioiden lisäksi käsitellä mitään muuta.

• paikallisten olosuhteiden huomioonottaminen, välimatkat Suomessa pitkiä

• "Tarjota ruotsiksi palveluitaPuolustaa pieniä seuroja ja turvata heidän 

olemassaoloaNuorten saaminen mukaan"

• Tarkoituksen ja tehtävän kirkastaminen, seurojen tukeminen ja resurssit

• Tarvittaisiin ehkä manuaali mitä jaosto hoitaa, miten kisoja haetaan tms ( Nyt 

tehdään niin kuin aina on tehty), jaoston nuorentaminen aktiivisilla ampujilla.

• Tehoryhmätoiminta alueiden vastuulle, vastuuhenkilöille rahallista korvausta ja 

valtakunnallisia teams-kokouksia aluejaostoille ajankohtaisista asioista ja vapaata 

keskustelua sekä vuorovaikutusta

• tiedottaminen, yhteistyö ja avoimmuus

• Valmennustoiminnan kehittäminen ja lajiesittely tapahtumien järjestäminen

• Valmentajia lisää. Alueilla suppea tarjonta lajeista. Muummuassa haulikko lajeille 

en ole kuullut että olisi mitään.

• Vanhat patut pois hallituksista ja nuorta intoa tilalle.

• viestintä

• Yhteiset ampumaleirit, tuomarikoulutus, kilpailujärjestelmän arvon nostaminen

• Yhteistyö seurojen välillä.



Millaisesta aluetoiminnasta seuranne tulee luultavimmin hyötymään 

eniten tulevaisuudessa? (tummennetut kohdat toistuvat)

• Alueellamme on kokenut ja muita syrjimätön johto, suurin uhka lienee 

sen ikääntyminen

• Alueen järjestämät valmennusleirit ja kilpailut.

• AM-kilpailutoiminnassa, nuorten palkitsemisessa, 

valmennustoiminnassa ja seuratoiminnan kehittämisessä

• Ampumarataverkoston turvaaminen.

• AMpumavalmennus ruutiradoilla

• Edunvalvonta pk-seudulla.

• En osaa sanoa

• Harjoitus paikkojen kehittämisestä

• Juniori ja aikuisvalmennuksentuesta. 

• Kaikesta

• Kaikista kts. yllä oleva

• Kilpailuiden järjestämisessä, tuomarikoulutuksesta ja 

tehovalmennuksesta.

• Kilpailutoiminta.

• koulutukset, kilpailut

• Koulutuksista

• Kurrseja ja koulutuksia

• Lupien ym. asioiden kehittämisessä.

• Lähialueen seuroista voisi koota toimivan yhteistön. Jos aluetoiminta 

on yli 100 km halkaisijaltaan, on vaikea löytää yhteisiä säveliä.

• Nuorten leirit ja koulutustoiminta, aktiivinen kilpailutoiminta

• Nuorten ohjaajakoulutus

• Ohjaaja- ja tuomarikoulutukset sekä leiritykset.

• Ohjaajista tai valmentajista

• Toimivasta alueesta....?

• Tuomarikoulutukset, leirit

• Tuskinpa minkäänlaisesta, koska alueet ovat nyt jo aivan liian suuren.

• Valmennus ja nuorten leirit

• Valmentaja / ohjaajakoulutus järjestelmä on ehdottomasti saatava 

käyttöön. Eritason valmentajakoulutuksen luokitukset käyttöön ja 

alimpien tasojen sisällöt ja kurssin kulut sellaiselle tasolle, että sinne 

voidaan lähettää ihan jokainen ohjaamisesta kiinnostunut ampuja, 

eikä se jää kustannuksista kiinni.

• Varmaan jonkinlainen aluevalmennus ohjelma lajeittain.

• vastauksista varmaan pystyy päättelemään että meidän seuramme ei 

etsi mitään yhteistyön lisäämistä

• yhteisleirit nuorille



Vapaa sana tästä kokonaisuudesta

• Alueilla ei ole mitään virkaa jos ne eivät toimi ja näy missään.

• Ei ole valmentajia eikä mistään niitä tunnu löytyvän. 

• Olemme pieni seura joka lähinnä treenaa omiensa kanssa eli valtaosa palveluista jää pimentoon

• Practical-Ammunta kulkee hiukan omia polkujaan noissa asioissa

• Radallamme on noin 17000 kävijää vuodessa. Alle 1% heistä on kiinnostunut kilpailemisesta. Olemme 

tyypillinen harrastajaseura, jonne tullaan viihtymään rakkaan lajin pariin ja harrastamisella ei ole sen 

suurempia tavoitteita

• Siluetti jää pienenä lajina usein ulkopuolelle suurten lajien viedessä huomion ja niitä kehitetään / 

junnuja koulutetaan ja materiaalia luodaan. 

• Suurin osa kysytyistä asioista ei ole meille tärkeää. Olemme harkitsemassa eroavamme SAL:sta koska 

meille ei ole käytännössä mitään tarvetta olla jonkun katto-organisaation alaisuudessa , maksamamme 

jäsenmaksu SAL:lle ei ole kovin iso mutta tällä hetkellä me emme käytännössä saa sen vastineeksi 

mitään. En sano, että SAL olisi turha organisaatio mutta seuran pienuuden vuoksi emme pysty 

tarjoamaan mitään "työpanosta" joten me olemme tyytyväisiä kunhan saamme toimia omissa 

ympyröissä. 



Vapaat kommentit ja kehitysideat
• Aluejaoston ja seurojen välinen vuorovaikutus on aika vähäistä. Se rajoittuu usein niihin 

seuroihin, joista aluejaostossa on edustajia. Alueen toimijat ovat ensisijaisesti seuransa 

edustajia ja toimijoita, jolloin panostus aluetasolla on vähäistä. Alueet ovat usein laajoja 

ja toiminta perustuu vapaaehtoistoimintaan niin seuroissa kuin alueellakin eli 

toimintaresurssit ovat rajalliset. Uskoisin, että parempaan tulokseen päästää 

lähiseurojen yhteistyöllä ja suoralla kontaktilla liittoon. Liitossa voisi olla 

seurayhteistyöhenkilö, joka organisoisi sitä toimintaa jota nyt alueet hoitavat tai jota 

niiden pitäisi hoitaa.

• Aluetasolla voitaisiin tarjota seuroihin esim. kouluttajia vetämään aloittelijoille 

ampumakursseja.

• Det skulle vara roligt att få enkäten på svenska då vi är en svenskspråkig förening. 

• Enemmän tekemistä ja vähemmän puhetta! Enemmän jälkautumista ja tutuksi tulemista. 

Yhteistyötä tarvitaan enemmän ruohonjuuri tasan (seurojen) kanssa.

• Harrastamista ei rajoita enää raha vaan vapaa-aika. Harrastamisen pitää olla helposti 

lähetyttävää ja sen parissa pitää voida toimia omilla ehdoilla. Tarvitaan hyvää ohjausta, 

jotta saadaan nopeammin opittua asioista. Oheispalvelujen ja ympäristön pitää olla 

laadukkaita, jotta kokonaiskokemus on miellyttävä. Positiivisten kokemusten sarja 

sitouttaa harrastukseen. 

• Jos mahdollista, voisiko pienten ruotsinkileisten seurojen jäsenmaksua vähentää. 

Pohjanmaalla yli tuhat euroa on paljon joka vuosi verrattuna siiheen mitä saamme.

• "Jäsenviestinnän parantaminen. Vuorovaikutus seurojen kanssa. Kriittisistä asioista 

viestiminen, kuten kansainväliin kilpailuihin osallistumiskielloista tiedottaminen 

nettisivuilla ja facebookissa ei ole riittävää. Olisi suotavaa varmistaa tällaisten viestien 

saavutettavuus esimerkiksi suoralla sähköpostilla seuroille.Tiedottaminen on haaste 

henkilötasosta lähtien maailmanlaajuisuuteen asti."

• Kehitys ei tapahdu talkoilemalla ja vastuun siirtämisellä seuroille. Kyselette kehitys 

ideoita, mutta sitten olette vastaan uusia ajatuksia. 

• Koittakaa jaksaa viedä asioita eteenpäin, hyvää kevättä.

• Lian pitkä kyselylomake, kolme viimeistä sivua meni "näppäillessä" 

• Liiton johto voisi ottaa vaikka alueittain tapaamisen ja oikeasti kuunnella eri alueilla 

tapahtuvaa toimintaa ja haasteita. Tällä hetkellä tuntuma on, että ei oikein 

tiedetä/ymmärretä todellisuutta jonka kanssa kentällä painitaan.

• "Liiton toimielimissä asiakirjanormit kuntoon. Kirjallisiin esityksiin vast vastataan tai jos 

asia siirretään jonkin muun vastuulle valmisteluun tai hoidettavaksi niin ilmoitetaan 

asiakirjan laatijalle. Kolmen kuukauden sisällä täytyy asioihin vastata. Liiton tulisi 

kuunnella kenttää eikä vain tehdä toimiston näkökulmasta itseään hyödyttäviä 

päätöksiä.Kiitos."

• Lisää edunvalvontaa. Miksei liitto tee sitä?

• Nykyinen byrokratio, pakko suomisportit, lehtitilaukset yms tulee aiheuttamaan liitolle 

ongelmia. Jäsenet eivät ole valmiita moisiin lisätöihin.

• Olen pahoillani mutta tällä hetkellä seuramme on tyytyväinen tilanteeseen mutta toki se 

voi muuttua riippuen siitä mitä kehitys tuo tullessaan. Me emme näe että SAL pystyy 

tarjoamaan meille mitään mutta sama koskee meitä eli mekään emme pysty tarjoamaan 

mitään sinnepäin. 

• Seurojen väliset yhteistyösopimukset ovat tärkeitä. Näin  saadaan kilpailuihin toimitsijoita 

naapuriseuroista ja toisin päin. SML yhteistyötä täytyy myös kehittää mm. 

ampumaratojen kartoittamisessa ja kunnossapidossa.

• Suomisportin käyttö jäsenrekisterinä ei toimi seurassa, jossa kaikkia vanhoja jäseniä ei 

saada sinne liitettyä. Lehtirekisterinä toimii vain uusille jäsenille, samasta syystä.

• Tämä kysely oli aivan liian pitkä ja samoja kysymyksiä eri kannalta, joten keskyttyminen

kyllä herpaantui ja rastit tulivat milloin mihinkin. Lisäksi otsikot jäivät pimentoon, koko 

ajan piti skrollata mikä pallukka olikaan minkäkin otsikon alla. 

• Valmentaja / ohjaajakoulutus järjestelmä on ehdottomasti saatava käyttöön. Eritason 

valmentajakoulutuksen luokitukset käyttöön ja alimpien tasojen sisällöt ja kurssin kulut 

sellaiselle tasolle, että sinne voidaan lähettää ihan jokainen ohjaamisesta kiinnostunut 

ampuja, eikä se jää kustannuksista kiinni.
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